
اخبار كشور

اخبار ادبی و هنری

سهیل سلیمی: قانون گریزی در سینما 
و تلویزیون از نشانه های نفوذ است

یک فیلمساز معتقد اســت که قانون گریزی در سینما و تلویزیون، ناشی از 
نفوذ افراد بی اعتقاد به قوانین کشور است.

سهیل سلیمی، کارگردان فیلم »فرشتگان قصاب« در گفت وگو با خبرنگار 
کیهان درباره قانون گریزی در ســینما و تلویزیون گفت: برخی از افرادی که در 
سینما و تلویزیون جایگاهی را به دست آورده اند اصلا به قوانین اعتقادی ندارند و 
یا با تزویر و ریا و یا به صورت باندی و با تکیه بر حمایت های خاص به جایگاهی 
رســیده اند. وقتی چنین افرادی جایگاهی را به دســت می آورند، آن جایگاه را 
محلی برای زیر ســؤال بردن قوانین می دانند. به همیــن دلیل هم به نظر من 
قانون گریزی آنها برنامه ریزی شده است. طرح آنها این است که کار خودشان را 
می کنند؛ یا حکومت جلوی آنها را می گیرد که از این طریق فضاسازی تبلیغاتی 
علیه نظام می کنند و یا مانعی سر راهشان ایجاد نمی شود و به هدفشان می رسند 
و طرحی که می خواهند را پیاده می کنند. شیوه و روش آنها به گونه ای است که 
در هر صورت برنده بازی هستند چون اساسا آدم هایی اشتباهی هستند که برای 

جایگاهی اشتباهی انتخاب شده اند. 
وی افــزود: قانون گریزی در ســینما و تلویزیون، هم به مدیــران و هم به 
فیلمسازان و برنامه ســازان و مجری ها بر می گردد؛ وقتی نفوذ اتفاق می افتد از 
لایه های پایینی تا بالایی را در می نوردد. وقتی مسئولی به ناحق در جایگاهی قرار 
می گیرد طبیعتا یک برنامه ســاز یا مجری را می آورد که در امتداد همان هدف 
باشد. نمی توان جریان های فرهنگی را جزیره ای فرض کرد؛ امکان ندارد یک نفر 
بدون حمایت خاصی ســالیان متمادی یک برنامــه را روی آنتن ببرد. نهادها یا 
کانون های قدرت و ثروت پشــت چنین آدم هایی هستند. وقتی مدیران در برابر 
یک فرد، فیلمســاز یا مجری کوتاه می آیند، حتما وی از جایی حمایت می شود 

و پشتیبان هایی دارد. 
سلیمی در پایان تصریح کرد: درد همیشگی حوزه فرهنگ و رسانه در کشور 
ما این اســت که نهادهای قدرت در این عرصــه، دور از اصحاب فرهنگ و هنر 
انقلاب هســتند. در بســیاری از نهادها و مراکز فقــط آدم هایی که پز مدیریت 
فرهنگی جمهوری اسلامی را می دهند، بر پست های مدیریتی تکیه زده اند و گر 

نه در عمل کاملا مغایر با استراتژی های فرهنگی نظام فعالیت می کنند. 
خبرسازی علیه رسانه ملی 

از داخل رسانه ملی
مجری یکی از برنامه های سیما خبر کذب رسانه های دروغگو را تکرار کرد!

پس از حواشی برنامه »2018« و عدم حضور کارلوس پویول در این برنامه، 
برخی از رســانه های اصلاح طلب و همچنین بی بی ســی فارسی به دروغ مدعی 
شدند که لغو حضور این بازیکن ســابق اسپانیا به دلیل موهای بلند وی بود! از 
این رسانه ها انتظاری جز این نمی رود، اما شگفتی این بود که یکی از برنامه های 
سیما نیز به این خبر دروغ ضریب داد. مجری برنامه »تصویر زندگی« شبکه دوم 
ســیما در یکی از قسمت های اخیر این برنامه گفت که پویول در صفحه مجازی 
خود نوشــته به خاطر ظاهرش در صداوسیما راهش ندادند و مدعی شد شانزده 
هزار کاربر ایرانی در قســمت نظرات از او بابت ایــن اتفاق عذرخواهی کرده اند! 
این درحالی اســت که در صفحه مجازی این فوتبالیست اسپانیایی اساسا چنین 
مطلبی منتشــر نشده و چندین روز است که غیرفعال  است. فارغ از اینکه خانم 

مجری چگونه توانسته شانزده هزار نظر کاربران را شمارش کند!؟
متأسفانه عدم نظارت بر محتوای برخی از برنامه ها باعث می شود که گاهی 
خبرســازی علیه صداوســیما از داخل این مجموعه صــورت پذیرد و به اهداف 

رسانه های دشمن ضریب دهند.
رفتار عادل فردوسی پور در برنامه 2018، قهر و متلک پرانی وی در اعتراض 
به ندادن مجوز حضور به پویول، شــایعات مختلفی را علیه رسانه ملی به وجود 
آورد و دامن زد. رفتارهایی از این دست ثابت می کند که برخی عوامل صداوسیما 
که بوسیله خود صداوسیما نام یافته اند، حالا خود را فوق رسانه  ملی می بینند و 
برای به کرسی نشاندن حرف خود، از هیچ عملی ولو به قیمت بدنام شدن رسانه 

ملی خودداری نمی کنند!
کیهان دیروز درباره اســتقبال رادیو ضدایرانی زمانه که توســط منافقین و 
مشــتی خبرنگار اصلاح طلب فراری و مدیریت ســرویس جاسوسی هلند اداره 

می شود، مطلبی در همین ستون منتشر کرد.
مدیرعامل خبرگزاری آنا:

درباره »نفوذ« با کسی تعارف نداریم
مدیرعامــل خبرگزاری  آنا گفت: از این پــس، این خبرگزاری قطعاً محل و 
بستری برای معرفی و حضور استادان متعهد دانشگاه ها و همچنین دانشجویان 
انقلابی و ولایی خواهد بود تا به مرجع اخبار علمی و دانشگاهی کشور و منطقه 

تبدیل شود.
»حسن کربلایی« مدیرعامل خبرگزاری  آنا در گفت وگو با فارس گفت: اگر 
قدری دقیق تر و هوشــیارانه تر به اطرافمان نگاه کنیم خواهیم دید که در طلیعه 
چهلمین سالگرد پیروزی انقلاب عظیم و باشکوه اسلامی ایران، جبهه رسانه ای 
و تبلیغاتی دشمن از همه ظرفیت های خود در راستای تزریق ایستایی و سکون 
در بدنه جریان متعهد و دلسوز رسانه ای کشور استفاده می  کند و برای رسیدن به 
اهدافش از هیچ کوششی دریغ نمی کند. بنابر این بر ما به عنوان سربازان عرصه 
رسانه اعم از سایبر و مکتوب فرض واجب است آنچه در توان داریم به کار گیریم 

و نگذاریم دشمن به مقاصد شوم خود دست یابد.
مدیرعامل خبرگزاری »آنا« در این زمینه افزود: برای رســیدن به این مهم 
به فضل الهی و همکاری همه همکاران کوشــا، عزیز و صادق، »آنا« از این پس، 
قطعاً محل و بستری برای معرفی و حضور استادان متعهد دانشگاه ها و همچنین 
دانشجویان انقلابی و ولایی خواهد بود تا به مرجع اخبار علمی و دانشگاهی کشور 

و منطقه تبدیل شود.
ایجاد بخشی برای حمایت از استعدادهای جوان 

در جشنواره فیلم مقاومت
شورای سیاستگذاری جشنواره بین المللی فیلم »مقاومت« به منظور کشف و 
حمایت از استعدادهای جوان برای نخستین بار در دوره پانزدهم جشنواره، بخش 

»روایت نو« را در ساختار مسابقات این رویداد سینمایی راه اندازی کرده است.
در این بخش، همه آثار کارگردانان فیلم اولی در قالب فیلم های ســینمایی، 
کوتاه داســتانی و مستند توســط هیئت های داوری مورد ارزیابی و داوری قرار 

می گیرند.
بــه برترین فیلم این بخش نیز »لوح تقدیر، جایزه نقدی و نشــان شــهید 

آوینی« اهدا خواهد شد.
پانزدهمین جشــنواره بین المللی فیلم »مقاومت« به همت بنیاد فرهنگی 
روایت و انجمن ســینمای انقلاب و دفاع مقدس و سازمان سینمایی کشور و با 
همکاری مراکز و سازمان های مختلف همزمان با بزرگداشت هفته بسیج از چهار 

تا نهم آذر سال جاری در کشور برگزار می شود.
عصبانیت مجری شبکه سعودی 

از شبکه های ایرانی
یکی از برنامه های شبکه تلویزیونی »الکوثر« باعث عصبانیت و خشم برخی 

از رسانه های عربی از جمله شبکه »الحدث« شد.
پخش واقعیت هــای نبرد الحدیده و افشــای دروغ پردازی هــای برخی از 
رســانه های سعودی در برنامه های شبکه جهانی الکوثر، باعث عصبانیت و خشم 

رسانه های عربستانی شده است.
در همین راســتا، رسانه های عربستانی در روزهای اخیر با تبلیغات گسترده 
چنین القاء کردند که شــهر بنــدری و راهبردی الحدیده یمن به تصرف ائتلاف 
سعودی درآمده است، اما با پخش گزارش ها و تصاویر رسانه های مقاومت از جمله 
شبکه جهانی الکوثر از داخل الحدیده، عملیات روانی سعودی ها نقش بر آب شد.

»ندیم قطیش« مجری برنامه dna در شبکه »الحدث« به طور آشکار خشم 
خود را از انتشار حقایق از شبکه الکوثر نشان داد.

در حالی که »ندیم قطیش« مجری شــبکه سعودی »الحدث« ادعا می کرد 
فرودگاه الحدیده ظرف فقط دو ســاعت پس از آغــاز عملیات نیروهای آنها ، به 
اصطلاح »آزاد« شــده است ، بخشی از سخنان کارشناس شبکه الکوثر از شبکه 
الحدث پخش شــد که ضمن تکذیب سیطره بر فرودگاه الحدیده گفت: اگر آنها 
درســت می گویند یک تصویر از داخل فرودگاه الحدیده پخش کنند تا مشخص 
شود چه کسی بر آن سیطره دارد! کارشناس الکوثر و مجری این شبکه، پیروزی 

ادعایی سعودی ها در الحدیده را صرفا تبلیغات جعلی توصیف کردند.
»قطیش« که پاسخی در برابر این استدلال کارشناس شبکه الکوثر نداشت 
در حالی که عصبانی شــده بود، گفت: این شوخی نیست. جوک هم نیست. اگر 

تصویر ویدئویی داشتیم نشان می دادیم!

هدیه به خوانندگان در پرتو وحی

به معبود غیرخداپرستان دشنام ندهید!
»)به معبود( کســانی که غیر خدا را می خوانند 
دشــنام ندهید، مبادا آنها )نیز( از روی )ظلم و( 
جهل، خدا را دشــنام دهند. این چنین برای هر 
امتی عملشــان را زینت دادیم. سپس بازگشت 
همه آنان به ســوی پروردگارشان است، و آنها را 
از آنچه عمل می کردند، آگاه می سازد )و پاداش و 

کیفر می دهد(«.
انعام- 108

آیت الله نوری همدانی:

برخی مسئولان با انکار مشکلات 
نمک بر زخم نپاشند

استاد برجسته درس خارج حوزه با بیان اینکه مشکلات اقتصادی 
مردم مایه شرمندگی است، گفت: عده ای هم به جای اینکه مرهم باشند 
نمک به زخم می زنند، مردم وقتی می بینند که یک مسئول می آید و 

مشکلات آنها را انکار می کند بر ناراحتی آنها افزوده می شود.
این مرجع تقلید در دیدار جمعی از اســاتید ســطوح عالی حوزه علمیه 
قم اظهار داشت: باید تمام همت مسئولان رفع مشکل مردم باشد. مشکلات 
اقتصادی مردم مایه شرمندگی است و عده ای هم به جای اینکه مرهم باشند 
نمک به زخم می زنند، مردم وقتی می بینند که یک مسئول می آید و مشکلات 

آنها را انکار می کند بر ناراحتی آنها افزوده می شود.
وی تأکید کرد: درســت اســت دشــمن جنگ اقتصادی را آغاز کرده و 
بی رحمانه هم مشــغول است اما باید توجه داشت مدیریت هم ضعیف است، 

هیچ  اشراف و نظارتی بر خدمات و کالا وجود ندارد.
به گزارش تسنیم، استاد برجسته درس خارج حوزه گفت: مسئولان نباید 
از تذکر برآشفته شوند، روزانه افراد زیادی برای ما نامه می نویسند یا به دفتر 
مراجعه می کنند و بسیار ناراحت و نگران وضعیت معیشت و اقتصاد هستند و 

از علما، مراجع و حوزه می خواهند نسبت به وضع موجود تذکر دهند.
آیــت الله نوری همدانی با بیان اینکه مردم باید بدانند ما هم همدرد آنها 
هستیم و مشکلاتشــان را بازگو می کنیم، خاطرنشان کرد: چند سال کشور 
معطل برجام شــد که نتیجه آن زبان دراز بودن دشمن شد و الآن هم عده ای 

بحث مذاکره مجدد را مطرح می کنند که این تفکر بی تردید خیانت است.
این مرجع تقلید تصریح کرد: نباید مســائل حاشیه ای مطرح شود بلکه 
همگان باید با وحدت و همدلی به فکر مقابله با دشــمن باشــند و برای حل 

مشکلات مردم از مسائل اختلافی پرهیز شود.
وی بیان داشت: این انقلاب و نظام خون بهای هزاران شهید است و باید به 
هر قیمت که شده از آن حفاظت کرده و از ارکان آن یعنی اسلام، ولایت فقیه 
و مردم محافظت و از میدان دادن به دشــمن جلوگیری کرد. باید یک صدا و 
آن هم صدای وحدت از جامعه بلند شــود و مســئولان با پیروی از رهبری و 

توصیه های امام راحل مشکلات را حل کنند.
نامه جمعی از طلاب و اساتید حوزه خطاب به رئیس جمهور:

گرانی بیداد می كند اما دولت 
مشغول توچال گردی است

جمعی از طلاب، اســاتید و فضلای حوزه علمیه قم در نامه ای به 
رئیس جمهور درباره وضعیت نابسامان اقتصادی و عدم مدیریت دولت 
در این خصوص خاطرنشان کردند: در این هفته ها و روزها که گرانی ها 
بیداد می کند به جای اینکه شما و دولت جنابعالی را مشغول تلاش برای 
حل مشکلات اقتصادی ببینیم با کمال تعجب شاهد هستیم شما با 
چند وزیر و مسئول کشوری به تله کابین توچال برای تفریح رفته اید!

به گزارش فارس، در این نامه آمده است: وضعیت نابسامان اقتصادی که 
هر روز به وضعیت بدتری می رسد مردم عزیز و صبور ایران اسلامی مخصوصا 
طبقات ضعیف جامعه را به طور شــدیدی مورد فشار و اذیت قرار داده است. 
دلار نزدیک به 10هزار تومان رســیده است و ســکه نزدیک است به مرز ۳ 
میلیون تومان برسد. وضعیت آب شهرهای مظلوم جنوب کشورمان مخصوصا 

شهر آبادان به بحران رسیده است.
طلاب، اســاتید و فضلای حوزه علمیه قم ابراز داشــتند: رهبری معظم 
انقــلاب بارها بر روی اقتصاد درون گــرا که متکی بر حمایت از تولید داخلی 
است تاکید داشته اند ولی متاسفانه روند فعالیت شما فقط برای برجام و حفظ 
برجام بوده که عملا شــاهد گشایش خاصی در کشور نبودیم. برجام قرار بود 
کلیه تحریم ها را از بین ببرد خود وسیله ای برای تحریم بیشتر کشور گردید. 
در این هفته ها و روزها که گرانی ها بیداد می کند به جای اینکه شما و دولت 
جنابعالی را مشغول تلاش برای حل مشکلات اقتصادی ببینیم با کمال تعجب 
شــاهد هستیم شما با چند وزیر و مسئول کشوری به تله کابین توچال برای 
تفریح رفته اید!... مجلس محترم که با خیال راحت تر در این اوضاع ســخت 
به تعطیلات دو هفته ای می رود. در بخش دیگری از این نامه آمده اســت: ما 
طلاب، اســاتید و فضلای حوزه علمیه قم به شما هشدار می دهیم که طبق 
آیه ۴2 شــوری این روند فعلی دولت شما و همچنین مجلس، مصداق ظلم 
به مردم مظلوم و صبور ایران اســلامی می باشــد و خدای متعال وعده عذاب 

دردناک بر آن مقرر داشته است. 

صفحه ۳
دو شنبه ۴ تیر 1۳۹۷

11 شوال 1۴۳۹ - شماره ۲1۹۳۶

سرویس سیاسی-
وزیر امــور خارجه در حالی ادعا می کند 
که قرار نبود برجام تحریم های بانکی را حل 
کند که رئیس جمهور 23 تیرماه 94 و پس از 
اعلام جمع بندی و توافق نهایی در مذاکرات 
هسته ای گفته بود که تمام تحریم های بانکی، 
بیمــه ای، مالی،اقتصادی و... نه تعلیق بلکه 

بطور کامل لغو خواهد شد.
» امروز به ملت شریف ایران اعلام می کنم تمام 
تحریم ها حتی تحریم های موشــکی، تسلیحاتی 
و اشــاعه ای به صورتی کــه در قطعنامه بوده لغو 
می شــود. تمام تحریم های بانکی، بیمه ای، مالی، 
حمل ونقل، پتروشیمی، فلزات سنگین و تحریم های 
اقتصادی بطور کامل لغو خواهد شد و نه تعلیق، و 
حتی تحریم تسلیحاتی نیز کنار گذاشته می شود«.

اینها عینا عباراتی اســت کــه رئیس جمهور 
بعدازظهر روز 2۳ تیرماه و پس از اعلام جمع بندی 
و توافق نهایی در مذاکرات هسته ای در گفت وگوی 
زنده تلویزیونی و در مقابل صدها دوربین و خبرنگار 
و میلیونها ایرانی بیان کرد ،اما روز گذشته وزیر امور 
خارجه کشور در ادعایی جدید و البته تاسف آور 
مدعی شده است که: از اول نیز قرار نبود مشکلات 
بانکی توسط برجام حل شود بلکه مشکلات بانکی 
 FATF مربوط به عدم شفافیت و عدم عضویت در

است.
محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه در جمع 
نمایندگان اتــاق بازرگانی ایران اظهار داشــت: 
چــرا دســتاورد خودمان را به دســت خود نابود 
کنیم. دوستانی که یک روز می گفتند برجام چه 
دستاوردی برای ما داشت امروز در رسانه های خود 

می گویند چرا فلان شرکت از ایران خارج شد.
ظریف ادامــه داد: من یقین دارم آمریکایی ها 
دوران سخت و پرفشــاری را خواهند گذراند. در 
گذشته مقامات آمریکا در کاخ سفید می نشستند 
و پیــاده نظام آنها کــه اروپایی ها بودند تحریم ها 
را علیــه ایــران اعمال می کردند اما امروز شــما 
می بینید برخلاف گذشته اروپایی ها نه تنها در کنار 
آمریکایی ها نیستند بلکه در تضاد با آنها هستند و 

در این مسیر آنها را همراهی نمی کنند.
وی اظهار داشت: در گذشته شاهد بودیم برخی 
تحریم های اروپا جدی تر و سخت تر از آمریکا بود 

اما امروز آن دوران گذشته و تکرار نشده است.
آقای ظریف گفته است که »اروپایی ها نه تنها 
در کنار آمریکایی ها نیستند بلکه در تضاد با آنها 
هستند«. متاسفانه تحلیل آقای ظریف از مسائل 
بین الملل آن هم در جایگاه وزیر امور خارجه، تأمل 

برانگیز است.
در روزهای گذشته، »فدریکا موگرینی« مسئول 
سیاست خارجی اتحادیه اروپا گفته بود:»عزم ما 
برای حفظ توافق هســته ای، در راســتای منافع 
آمریکاســت«. موگرینی همچنین در هفته های 
گذشــته گفته بود:»درباره برنامه موشکی ایران 
و موضوعــات منطقه، اختلافی با آمریکا نداریم«. 
همچنین »امانوئل ماکرون« رئیس جمهور فرانسه 
در هفته های گذشــته گفته بود:»به خاطر ایران 

مقابل آمریکا نمی ایستیم«.
در هفته های گذشته، رســانه های منطقه ای 
محتوای مذاکرات اخیر دولــت آمریکا با اروپا را 
فاش کردند که نشان می دهد آمریکا قبل از خروج 
از برجام از اروپا برای ادامه فشار به ایران تضمین 

گرفته است.
وزیر امور خارجه با بیــان اینکه امروز آمریکا 
تمام تلاش خود را درخصوص فشار به ایران برای 
خروج از برجام می کند، خاطرنشان کرد: اقدامات 
آمریکا اقدامات ایذایی است یعنی آنها اقدام عملی 
و واقعی انجام نمی دهند بلکه بیشتر بحث روانی 
موضوع است که می خواهند ما را تحت فشار قرار 
دهند و برای همین است که ما باید  به هدف آنها 
آشنا باشیم و بدانیم دشمن چه هدفی را و با چه 

مسیری دنبال می کند.
توهین به منتقدان

ظریف با اشــاره به دو مشکل شــفافیت امور 
بانکی و مالی کشــور و موضوع مبارزه با پولشویی 
افزود: متأســفانه عده ای امروز از FATF تابویی 
ســاخته اند که البته باید ایــن را بگویم که اکثر 
کســانی که درخصوص این موضوع صحبت هایی 
را داشــته اند، اطلاع چندانی از آن ندارند و بعضاً 
می گویند FATF شــاید یک قرارداد باشد، شاید 
یک چارچوبی برای مذاکره اســت و یا اینکه آنها 
احتمالا نمی دانند چه تأثیراتی این موضوع می تواند 
برای کشــور در پی داشــته باشــد که امروز من 

نمی خواهم در این رابطه صحبتی کنم.
توهین به منتقدان بــه امری رایج در ادبیات 
دولتمردان تبدیل شده است. در این ادبیات »پاسخ 
کارشناســی به منتقدان« هیــچ جایگاهی ندارد 
و صرفا با بی ســواد! و کم عقل! خواندن منتقدان، 

صورت مسئله را پاک می کنند.
قرار نبود!

وی تأکیــد کرد: به اعتقاد ما این دو مشــکل 
قابل حل است و هرچند که ارتباط مستقیمی هم 
بــا وزارت امور خارجه ندارد ولی ما در این زمینه 
هم پیگیر هستیم و ان شاءالله راهی برای آن پیدا 
خواهیم کرد. از اول نیز قرار نبود مشکلات بانکی 
توسط برجام حل شود بلکه مشکلات بانکی مربوط 
به عدم شفافیت و عدم عضویت در FATF است.
ظریــف گفته اســت »از اول هم قــرار نبود 
مشــکلات بانکی توســط برجام حل شود«! این 
اظهارنظر تأمل برانگیز در حالی است که روحانی- 
2۳ تیرماه 9۴- در گفت وگوی زنده تلویزیونی در 
ســالن اجلاس سران گفته بود:»تمام تحریم های 
بانکــی، بیمه ای، مالی، حمل ونقل، پتروشــیمی، 
فلزات سنگین و تحریم های اقتصادی به طور کامل 
لغو خواهد شد و نه تعلیق«. دیگر دولتمردان نیز 
بارها بر لغو تمامی تحریم ها از جمله تحریم بانکی 

تاکید کرده بودند.
متاســفانه به دلیــل بی دســتاوردی برجام، 
دولتمردان به انکار وعده ها روی آورده اند. این در 
حالی اســت که مقامات ارشد دولت و رسانه های 
زنجیره ای در سال 9۴، تمامی امور کشور حتی آب 

خوردن مردم را به برجام گره زدند.

 FATF گفتنی است در تیرماه 95 برنامه اقدام
از سوی وزارت اقتصاد پذیرفته شد. بنابراین ایران 
 FATF وارد پروسه 18 ماهه اجرای برنامه اقدام
شــد. دولت به امید همکاری بانک های خارجی 
پذیرفت که توصیه های FATF را اجرایی کند. از 
ســوی دیگر، FATF اعلام کرد که ایران حداقل 
به مدت 12 ماه به طور مشــروط از شرایط اقدام 
متقابل خارج شده است و شرط لازم برای خروج 
کامل ایران از بیانیه عمومی، اجرای کامل برنامه 
اقدام است. مسئولین دولتی بارها اعلام کردند که 
در صورت همکاری با FATF، وضعیت همکاری 
بانک های خارجی بهتر خواهد شد. اکنون حدود 2 
سال از پذیرش برنامه اقدام FATF توسط دولت 
می گذرد اما وضعیت همکاری بانک های خارجی 

بدتر شده است.
خطوط قرمز!

وزیــر امور خارجه گفت: مــا معتقدیم که در 
کشور باید یک سیاست خارجی وجود داشته باشد 
و همان طور که در قانون اساسی هم آمده، تعیین 
خطوط و سیاســت های کلان، سیاست خارجی 
توسط رهبر معظم انقلاب اسلامی صورت می گیرد 
و ما همان گونه کــه در بحث برجام در چارچوب 
 FATF فرمایشات ایشان حرکت کردیم در موضوع
هم این کار را ادامــه خواهیم داد و جای نگرانی 

برای بازار نیست.
ظریف مدعی شده است که »در بحث برجام 
در چارچوب فرمایشــات ایشان حرکت کردیم«. 
این در حالی اســت که در سال 9۴ رهبر معظم 
انقلاب شروط نه گانه ای را درباره برجام معین کرده 
و خواســتار رعایت دقیق و موبه موی آن شدند. با 
نگاهی کوتاه به این شــروط نه گانه از جمله اینکه 
ضمانت کافی بــرای لغو تحریم ها از طرف مقابل 
گرفته شود و اینکه تحریم ها با عناوین دیگر مثل 
حقوق بشر و... بازنگردد، می بینیم که تقریباً هیچ یک 
از آنها جامه عمل نپوشید و اتفاقاً فاجعه برجام دقیقاً 

در اثر نافرمانی از این فرامین روشنگر بود!
رهبر معظم انقلاب در دیدار نوروزی سال 95 
در مشهد مقدس با  اشاره به سخنان وزیر خارجه 
مبنی بر رعایت نشــدن برخــی از خطوط قرمز، 
فرمودند:»وزیر خارجــه محترم ما در مواردی به 
بنده گفت که ما ]مثلًا] اینجا را یا این خط قرمز 

را دیگر نتوانستیم حفظ کنیم«.
»علی اکبر ولایتی« عضو هیئت نظارت بر برجام 
-تیرماه 95- گفت:»به برخی شروط نه گانه ابلاغ 
شده از جانب رهبر معظم انقلاب درخصوص اجرای 
تعهدات کشورمان در چارچوب برجام عمل نشد«.

گفتنی اســت یکی از پرتکرارترین دروغ های 
حامیان دولت در پســابرجام این بوده اســت که 
برجام زیر نظر رهبری امضا و اجرا شد! این دروغ 
پرتکرار با دو  هدف عمده صورت گرفت. اول شانه 
خالی کردن از مسئولیت خسارت محض برجام و 

دوم بستن دهان منتقدان. 
نگاه قبیله ای!

ظریف افزود: ما در ایران از اصلاح طلب، اصولگرا، 
بی خط، مخالف جمهوری اسلامی، مخالف دولت 

همه در یک کشــتی هستیم. هدف نه نظام است 
نه دولت روحانی بلکه هدف ایران است. این  ایران 
است که برای بعضی اهداف و تمایلات، مانع است.

وی در ادامــه گفت: خیال نکنید که اگر آقای 
روحانی رفت و اصولگرایان آمدند موفق می شوند.

وزیر امور خارجه اظهار داشت: اخیرا اروپایی ها 
گفته اند که ما پنج هزار شرکت کوچک و متوسط 
برای کار با شما تجهیز می کنیم در حالیکه ما باید 
خودمان به نحــوی رفتار کنیم که انتخاب کننده 
این شرکت ها باشــیم و خودمان شرکت هایی را 
که می خواهیم با ایران کار کنند را انتخاب کنیم 
چنان که به نحوی نباشد که فردا دلواپسان بگویند 
که شرکت های ورشکسته اروپایی آمدند با ایران 

کار کنند.
مقامات ارشــد دولت آقای روحانی بارها ثابت 
کرده اند که گرایش های قبیله ای و حزبی را بر منافع 

ملی ترجیح می دهند.
گفتنی است ظریف در ســال 9۳ در شورای 
روابط خارجی آمریکا در پاسخ به این سؤال که »آیا 
شکست مذاکرات بر سیاست داخلی ایران تاثیرگذار 
خواهد بود«، گفت:»بی تردید همین طور اســت، 
زیرا ما روندی را شروع کردیم که هدف آن تغییر 
فضای سیاست خارجی کشور است. اگر با وجود 
تلاش های ما برای تعامل، این تلاش ها بی نتیجه 
بماند؛ مردم ایران این فرصت را خواهند داشت تا 
16 ماه دیگر که انتخابات پارلمانی در ایران برگزار 
می شــود، به این عملکرد ما )با آرای خود( پاسخ 
دهند... باید دید تعامل از جانب ایران و تلاش ایران 
برای نگاه به آینده داشتن، با پاسخ مثبت مواجه 
می شــود یا اینکه بار دیگر رد می شــود. من فکر 
می کنم مردم ایران پاسخ خود را در صندوق های 
رأی نشان خواهند داد«. وی تصریح کرده بود که 
نوع رفتارغرب، موجــب کنار رفتن اصلاح طلبان 
در ســال 8۴ و از جمله بازنشستگی شخص وی 

شده بود.
تکرارِ خزانه خالی!

ظریف در ادامه صحبت های خود با بیان اینکه 
اروپا دارای منافع راهبردی برای حفظ برجام است 
ولی اینکه چقدر آماده است برای حفظ این منافع 
هزینه بدهد موضوع دیگری است، تصریح کرد: ما 
می توانیم برجام را موفق کنیم و همچنین می توانیم 
ناموفق کنیم ولی باید به این نکته توجه کنیم که 
ناموفق شدن برجام برای ما خیلی خطرناک است 
گرچه ممکن است در مرحله ای مجبور شویم که 
این کار را بکنیم ولی قطعا این انتخاب نظام نیست.

ظریف در اظهارنظری مغایر با منافع ملی مدعی 
شده است که »ناموفق شدن برجام برای ما خیلی 

خطرناک است«. 
ظاهرا دولتمردان عادت دارند تا کشــور را در 
مقابل دشــمن »در موضع ضعف« معرفی کرده و 
طرف مقابل را به گستاخی بیشتر تشویق کنند! 

گفتنی اســت روحانی در ســال 92 با ادعای 
»خالی بودن خزانه« آن هم درست یک روز قبل 
از مذاکرات هسته ای منجر به حضور از موضع ضعف 

هیئت ایرانی در مذاکرات شد.

روحانی:برجامتمامتحریمهایبانکیرالغومیکند
94/4/23

ظریف:قرارنبودبرجامتحریمهایبانکیراحلکند!
97/4/3

پیکر مطهر شهید مدافع حریم اهل بیت)ع( سردار دایی پور امروز تشییع می شود 
مراســم تشــییع پیکر مطهــر رزمنده 
دلاور 8 ســال دفاع مقــدس و مدافع حریم 
اهل بیت)ع(، سردار شهید حاج شاهرخ دایی 
پور امروز دوشنبه از ساعت 9 صبح از مسجد 
امیرالمومنین)ع( شهرک شهید محلاتی تهران 
به طرف گلزار شــهدای امام زاده علی اکبر)ع( 

چیذر برگزار می شود.
این شــهید والامقام جســارت به حرم حضرت 
زینب)س( توسط عوامل استکبار جهانی و صهیونیزم 
بین الملل را بر نتافت و داوطلبانه به دفاع از حریم اهل 
بیت)ع( شتافت و مدت های مدیدی با مسئولیت های 
مختلف مستشاری در جبهه مقاومت خدمت کرد و 
روز جمعه یکم تیر ماه 1۳97 در ســوریه به آرزوی 
دیرینه خود نائل آمد و به یاران و دوستان شهیدش 

پیوست.
مراســم تشــییع این رزمنده دلاور 8 سال دفاع 
مقــدس و مدافع حریم اهل بیت)ع(، شــهید حاج 
شاهرخ دایی پور امروز دوشنبه ۴ تیر ماه از ساعت 9 
صبح در تهران از مسجد امیر صالمومنین)ع( واقع در 
بلوار ارتش شهرک شهید محلاتی میدان امام علی)ع( 
به طرف گلزار شهدای امام زاده علی اکبر)ع( چیذر 

برگزار می شود.
مراســم ترحیم آن شــهید جلیل القدر نیز روز 
سه شــنبه پنجم تیر ماه از ساعت 17 تا 18:۳0 در 
مســجد پیامبر اعظم)ص( شــهرک شهید محلاتی 

برگزار می شود.
سردار شــهید دایی پور در سال 1۳۴0 در شهر 
کرمانشــاه به دنیا آمد. در مبارزات حق طلبانه مردم 
ایران علیه رژیم ستم شاهی فعالانه مشارکت جست 
و با شــروع تجاوز دشــمن بعثی به میهن عزیزمان 

به صورت بســیج نیروی مردمــی در دفاع مقدس 
حضور پیدا کرد. این شــهید والامقام در طی 85 ماه 
حضــور در جبهه ها به افتخار جانبازی نائل آمد و در 
مسئولیت های مختلف از جمله فرماندهی یگان های 
توپخانــه، ادوات و ضد زره لشــکر نبی اکرم)ص( و 
قــرارگاه نجف خدمت و بــه نیروهای زیادی در این 
رســته ها پرداخت. شــجاعت و دلاوری های ایشان 
در عملیات هــای مختلف جنگ زبان زد همرزمان و 
مســئولین دفاع مقدس شد؛ به طوری که بارها مورد 

تقدیر و تشــویق فرماندهان ســپاه قرار گرفت. بعد 
از پایان جنگ با اســتفاده از تجربیات خود در دفاع 
مقدس به آموزش دانشجویان دانشکده دافوس سپاه 
پرداخت و در تربیت شاگردان بسیاری در مدیریت ها 
و مسئولیت های مختلف مشارکت بسیار موثری ایفا 
کرد. همچنین در طی این دوره موفقیت های زیادی در 
کسب قهرمانی رشته های کشتی و غواصی در سطح 
نیروهای مسلح کشــور داشت و به تربیت شاگردان 

بسیاری نیز پرداخت.

پیکر مطهر مرزبان شهید سرباز وظیفه »جلال 
بهبودی طرقی« دیروز در مشهد تشییع شد. 

بــه گــزارش ایرنا، پیکر این شــهید بــا حضور 
مســئولان اجرایی و فرماندهان نظامــی و انتظامی 
اســتان خراســان رضوی از مهدیه مشــهد تشییع 
و پــس از طــواف در حــرم مطهــر رضــوی در 
 گلزاربهشــت رضا )ع( مشــهد به خاک ســپرده شد. 

شــهید بهبودی 20 ســاله چهارشــنبه شب هفته 
گذشــته طی درگیری با اشــرار مســلح در شمال 
 اســتان سیســتان و بلوچستان به شــهادت رسید. 
خراســان رضوی 17هزار و 111 شــهید، ۴۳ هزار و 
19۴ جانباز و ســه هــزار و ۳72 آزاده در راه امنیت 
 کشور و تحقق آرمان های انقلاب اسلامی تقدیم کرده 

است. 

تشییع پیکر مرزبان شهید در مشهد 
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با بیان اینکه در عید فطر 
امسال 3 میلیارد تومان فطریه و کفارات جمع آوری شده است، 
از کمک 27 میلیارد تومانی مردم استان تهران به مددجویان 

این کمیته در سه ماهه اول امسال خبر داد.
محسن ولیئی مدیرکل کمیته امداد استان تهران در نشست خبری 
با  اشاره به اجرای برنامه های این کمیته امداد امام خمینی)ره( در ماه 
رمضان گفت: سه فعالیت در ماه رمضان هدفگذاری شده که مهم ترین 
آن اطعام به نیازمندان بود و هفته اکرام و اطعام از 15 تا 21 رمضان 
برگزار شد و در مجموع 2 میلیارد و 250 میلیون تومان توسط خیرین 

صرف اطعام نیازمندان در طول این ماه شد. 
وی با  اشاره به اجرای طرح مفتاح الجنه ًْ افزود: در این طرح ۳78 
خانوار مورد بازدید مسئولان قرار گرفتند و 176 میلیون تومان کمک 
به خانواده های مورد بازدید شــد، ضمن اینکه مردم استان تهران تا 
حــال حاضر ۳ میلیــارد و 1۳7 میلیون تومان فطریه و کفارات را به 
کمیته امداد داده اند که رشد 27 درصدی نسبت به سال گذشته دارد. 
مدیرکل کمیته امداد استان تهران با  اشاره به فعالیت ۳ هزار پایگاه 
جمع آوری فطریه و کفارات در روز عید فطر و فعالیت ۳ هزار مؤسسه 
خیریه دارای هلوگرام مورد تأیید در این روز یادآور شد: سایت »حامی 
آرزوها« برای نخستین بار راه اندازی شد و 2500 آرزوی کودکان یتیم 
واگذاری شد که درنهایت در ماه رمضان 1221 آرزوی کودکان ایتام 
توسط نیکوکاران برآورده شده و مبلغ ۴7 میلیون و ۴70 هزار تومان 

تقبل شد و این سایت در طول سال نیز فعال است. 
خرید 1میلیارد و 700 میلیون تومانی مردم از بازارچه خیریه

ولئیی با  اشاره به برگزاری بازارچه خیریه بیان داشت: جشن رمضان 
به مدت ۳0 شب در بوستان گفت وگو برگزار شد که قریب 6۴ هزار نفر 

در آن شرکت کردند، ضمن اینکه یک میلیارد و 700 میلیون تومان 
محصولات تولیدی مددجویان توسط مردم خریداری شد. 

آزادی 27 زندانی غیرعمد در جشن رمضان
وی از آزادی 27 زندانــی غیرعمد با کمک ۴00 میلیون تومانی 
مردم تهران در جشــن رمضان امسال خبر داد و گفت: 250 میلیون 
تومان از کفاره پرداختی توسط مردم، به خرید ماکارونی و توزیع آن 
بین مددجویان اختصاص یافــت، ضمن اینکه پیش بینی می  کنیم 
جهیزیه 200 نوعروس با اعتبار یک میلیارد تومان، پیش بینی خرید 
15 واحد مسکونی و درمان 2 هزار بیمار صعب العلاج از محل جمع آوری 

کفارات انجام شود. 
 پوشش 122 هزار نیازمند در استان تهران

مدیرکل کمیته امداد استان تهران با بیان اینکه در سه ماهه اول 
امســال 5۴ هزار خانوار تحت پوشش کمیته امداد استان تهران قرار 
گرفتنــد، تصریح کرد:  16 هزار خانوار از یک تا چند خدمات کمیته 
استفاده می کنند و در مجموع 122 هزار نفر تحت پوشش کمیته امداد 
استان تهران قرار دارند، ضمن اینکه برای 871 کودک دچار سوءتغذیه 

زیر پنج سال بسته های غذاهایی تأمین شده است. 
ولئیی با بیان اینکه در ســه ماهه اول امســال حق بیمه تأمین 
اجتماعــی 7 هــزار و ۴2۳ مددجــو بــه مبلغ 2 میلیــارد و 155 
میلیون تومان واریز شــده اســت، گفت: ۴1۳ جهیزیه به مبلغ یک 
میلیــارد و 652 میلیون تومان تأمین شــده، ضمــن اینکه ماهانه 
 یکصد هزار تومان اجاره مســکن به 5 هــزار و 6۳0 خانوار پرداخت 

شده است.
وی گفت: 20 هزار مددجوی مســتأجر در استان تهران زندگی 

می کنند. 

اعطای 5 میلیارد و 500 میلیون تومان وام قرض الحسنه 
مدیرکل کمیته امداد اســتان تهران بــا بیان اینکه 5 میلیارد و 
500 میلیون تومان قرض الحسنه در سه ماهه اول امسال اعطا شده 
اســت، گفت: 2 هزار و ۳82 خانوار جدید تحت پوشش کمیته امداد 
قرار گرفتند که مهم ترین علت تحت پوشش قرار گرفتن آنها شامل 
فوت سرپرست با ۴9 درصد، 26 درصد به علت طلاق، 18 درصد به 
دلیل از کارافتادگی سرپرســت و ۴ درصد نیز به دلیل زندانی شدن 

سرپرست خانوار بوده است. 
پرداخت 10 میلیارد تومان صدقه در سه ماهه اول امسال 

ولیئی با بیان اینکه مردم استان تهران در سه ماهه اخیر بیش از 10 
میلیارد تومان از طریق صندوق های صدقات صدقه داده اند، پیش بینی 
کرد در سال جاری تعداد خیرین و نیکوکاران 20 درصد اضافه شود 
و 20 درصد از صندوق های صدقات در خیابان ها و میادین جمع آوری 
شده و با استفاده از شیوه های نوین پرداخت، صدقات جمع آوری شود. 
وی با  اشاره به روش های صرف صدقات مردم در کمک به نیازمندان 
بیان داشت: این کارکردها شامل بیمه درمان مددجویان، تأمین جهیزیه، 
تحصیل دانشجویان، آموزش  اشتغال و رفع نیازهای اساسی خانواده ها، 
کمک به تأمین مسکن و پرداخت اجاره بهای مسکن مددجویان است، 
ضمن اینکه باید تأکید کنیم یک ریال از کمک ها و صدقات مردم غیر از 
محل جمع آوری صدقات، صرف امور دیگری نمی شود. وی از وجود 600 
هزار صندوق صدقات در استان تهران خبر داد گفت: ۴0 هزار صندوق 
در معابر و خیابان ها تعبیر شده است و قرار است سالی 20 درصد از 
این صندوق ها کم شود و تا پایان سال جاری نیز مراجعه به خانواده ها 
و جمع آوری صدقات قطع شده و از طریق یک سامانه هوشمند و به 

صورت غیرحضوری صدقات جمع آوری می شود. 

جمع آوری ۳ میلیارد فطریه و كفاره در استان تهران

حضــرت امام خمینی)ره(: من خوف آن دارم که به واســطه 
قشــرهایی که غرض ندارند لکن نادان هســتند کارهایی صورت 

بگیرد که مکتب ما را بد معرفی کند.


